
Vragen GroenLinks - Burgerbegroting  

1. Waarom is bij het 1ste experiment niet duidelijk gemaakt dat het budget ophalen niet bij 

personeelsbudgetten 1stroom kan? 

Antwoord  

Dit is één van de leermomenten voortgekomen uit dit eerste experiment.  

Op de interne zoektocht naar flexibele budgetten ter dekking van uitgaven in de burgerbegroting is 

ook gekeken naar personeelsbudgetten, daarbij geen rekening houdend met het feit dat de gemeente 

Duiven geen zeggenschap heeft over de budgetten van 1stroom. Er is dus sprake geweest van een 

omissie. 

2.  Is dat in de toekomst ook zo?  

Antwoord 

Ja, bij elke nieuwe burgerbegroting geldt dat de raad van Duiven en daarmee ook de beslissende 

burgers niet eenzijdig kunnen beschikken over budgetten van 1stroom. 

3. Het budget ophalen € 7.592 heeft toch geen gevolg voor de € 75000? Alleen is bij het 2de 

experiment minder geld te verdelen voor projecten. Klopt deze redenering?  

Antwoord 

De raad heeft voor 2019 besloten een totaalbudget van € 100.000 in te zetten om te experimenteren 

met (vormen) van een burgerbegroting. De helft van dit bedrag is extra geld en de andere helft van 

dit bedrag moet binnen bestaande budgetten worden gevonden. Aangezien voor in totaal € 7.592,- 

geen dekking is gevonden, zal de eerste helft (het extra krediet) hiermee extra moeten worden belast. 

Maar dit geldt niet voor het budgettair neutrale gedeelte. Conform dit voorstel wordt dit minder 

belast. Alleen als u zou besluiten voor het tweede experiment alsnog meer budgettair neutrale 

dekking te willen zoeken zou er € 75.000 beschikbaar zijn voor het tweede experiment. In dit voorstel 

is dat dus € 67.408,-, nog steeds een aanzienlijk budget.  

4. Hoe wordt straks de keuze gemaakt voor het samenstellen van de werkgroep. 

Antwoord 

De huidige werkgroep bestaat op dit moment uit 10 Duivenaren en vier ambtenaren. Als de raad 

conform het voorstel besluit deze werkroep te verzoeken het tweede experiment voor te bereiden zijn 

deze 14 mensen in principe de basis. Dat neemt niet weg dat wanneer de definitieve keuze voor het 

onderwerp is gemaakt alsnog extra werkgroepleden zouden kunnen worden gezocht. 

5. Waarom en op welke manier maken raadsleden/fractieassistenten wel/geen deel uit van de 

werkgroep.  

Antwoord 

Bij een burgerbegroting is sprake van een feitelijke overdracht van het budgetrecht door de raad. In 

dat licht bezien werd inhoudelijke betrokkenheid van raadsleden bij de voorbereiding van het 

experiment niet juist geacht. Dat was ook altijd het standpunt van de portefeuillehouder.  Nu wordt 

voorgesteld een leeromgeving te creëren met bewoners, ambtenaren én raadsleden, is het wellicht 

toch aan te bevelen dat in de voorbereiding van het tweede experiment ook raadsleden en/ of 

fractieassistenten zitting nemen in de werkgroep. Het gaat immers om een experiment inzake 

democratische vernieuwing waarbij alle partijen gezamenlijke ervaringen opdoen, bij voorbeeld wat 



de burgerbegroting als aanvulling op de representatieve democratie betekent voor de rol van de raad 

en haar relatie met de samenleving. 

6. Is er een voorkeur voor de keuze tussen gebied of doelgroep? Wie gaat deze keuze maken?  

Antwoord 

De werkgroep heeft geen voorkeur. Ambtelijk is er wel een voorkeur voor een gebied, omdat bij het 

eerste experiment een thema  (zorg en welzijn) is gekozen. Een keuze voor een gebied in plaats voor 

een thema of doelgroep ligt daarom meer voor de hand. Wanneer de raad de opdracht voor het 

tweede experiment aan de werkgroep gunt, ligt de bevoegdheid voor deze keuze bij de werkgroep. 

Maar het staat de raad natuurlijk vrij om deze opdracht nader te omschrijven, zolang het ultieme 

doel, ervaring opdoen met nieuwe vormen van lokale democratie maar niet te veel wordt ingeperkt. 

 

 

 


